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VA-taxa 2025 
 
Ärendebeskrivning 
Tekniska nämnden behandlade den 17 juni 2024, § 34, ärendet om VA-taxa för år 2025 och 
föreslog kommunfullmäktige att godkänna taxan. Förslaget innebär en höjning av 
brukningsavgifterna om 21 % och en höjning av anläggningsavgifterna om 1 %.  

Brukningsavgift är den löpande avgift som abonnenterna betalar för nyttjande av den 
allmänna vatten- och avloppsanläggningen. Brukningsavgiften föreslås höjas med 21 % för 
att täcka VA-verksamhetens kostnader för år 2025. För en genomsnittsvilla (typhus A) 
innebär detta en höjning om 203 kr per månad inklusive moms och en total månadskostnad 
om 1 173 kr inklusive moms. Höjda ränte-, el- och materialkostnader jämte ett utökat 
underhålls- och investeringsbehov, som i sin tur kräver utökning av anläggningsarbetar- och 
projektledartjänster, ligger bakom behovet av höjningen.  

Undantaget från den generella höjningen av brukningsavgiften är avgiften för dagvatten från 
huvudgator, allmän platsmark och trafikverkets vägar (14 § i VA-taxan), som förslås höjas 
med 3 %. Avgiften för andra avgifter (16 § i VA-taxan) föreslås också vara undantagen från 
den generella höjningen. Dessa avgifter föreslås istället justeras ned med 5,5% för att bättre 
motsvara de faktiska kostnader som verksamheten har för administrering av dessa tjänster. 

Anläggningsavgiften är den engångskostnad som abonnenterna betalar för att ansluta till den 
allmänna vatten- och avloppsanläggningen. Anläggningsavgiften regleras enligt gällande 
taxa med ett medelvärde för tre grupper inom entreprenadindex. Under perioden april 2023 
till april 2024 har detta medelindex gått upp med 1,0 %. Förslaget är således att höja 
anläggningsavgiften enligt entreprenadindex med 1,0 %. För en genomsnittsvilla (typhus A) 
innebär detta en anläggningsavgift på 274 540 kr inklusive moms, vilket innebär en höjning 
om 3 154 kronor (avrundat värde).  
 

Förvaltningens yttrande 
Kommunledningskontoret har tagit del av tekniska nämndens förslag gällande VA-taxa för år 
2025 och har inget att erinra mot förslaget. Med beaktande av det allmänna ekonomiska 
läget samt det underhålls- och investeringsbehov som VA-verksamheten har framför sig 
bedömer kommunledningskontoret att föreslagna avgiftshöjningar är rimliga. 

Ekonomisk bedömning 
Föreslagen höjning av VA-taxans avgifter är beräknad enligt självkostnadsprincipen, varför 
avgifterna beräknas täcka avgiftskollektivets kostnader under år 2025. 

Förslag till beslut 
Förslag till beslut i kommunfullmäktige 

VA-taxa för år 2025 godkänns och börjar gälla från och med den 1 januari 2025. 



 
 
  
 

 

 

 

Beslutet ska skickas till 
TN 

 

 

Simon Lindau   Henrik Norén 
Ekonomichef    Ekonomistrateg 

 

 

Simon Lindau, Godkännare tjänsteskrivelse, 2024-08-05 
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